
Ia țigara netimbrată, neamule!
Jandarmii din Mangalia au dat iama în

comercianții de țigări. În zilele de 22 și 23
februarie,  jandarmii din cadrul Inspectoratului
de Jandarmi Judeţean Constanţa -
Detaşamentul 6 Mangalia au depistat patru
persoane care comercializau ţigări, fără
îndeplinirea condiţiilor legale. Comercianţii, cu
vârste cuprinse între 30 ani şi 58 de ani, din
Mangalia, intenţionau să vândă 285 de
pachete de ţigări fără timbre accizabile,

inscripţionate cu numele mai multor mărci, la
marginea municipiului Mangalia. Jandarmii au
întocmit procesele verbale de constatare,
conform prevederilor Codului de Procedură
Penală, pe care le-au înaintat Poliţiei
Mangalia, în vederea continuării cercetărilor,
iar ţigările au fost confiscate. „Recomandăm
cetăţenilor să nu achiziţioneze ţigări ce nu
îndeplinesc condiţiile legale de comercializare
şi să sesizeze autorităţile atunci când observă
astfel de fapte“, se arată într-un apel al
jandarmilor constănțeni. (T.I.)

2
www.telegrafonl ine.ro

24 - 26 februarie 2017Actualitate

Pe scurt. Iohannis insistă să vorbească despre OUG 13

Toată floarea cea vestită a
Justiției a fost, joi, la
prezentarea bilanțului DNA,

alături de exponenți ai structurilor
politic-executive ale statului
(președintele Klaus Iohannis, ministrul
Justiției, Ana Birchall). S-a remarcat,
totodată, lipsa de la manifestare a
liderilor Legislativului - nici președintele
Senatului, nici cel al Camerei
Deputaților nu au fost prezenți.
Interesantă a fost linia generală a
discursurilor șefilor instituțiilor din
Justiție, care au făcut paradă de
încurajări reciproce și bătăi pe umeri, au
lăudat sublimul sistem pe care îl
reprezintă. Dacă ar fi să crezi cuvânt cu
cuvânt toate discursurile
reprezentanților magistraților, ai ajunge
să consideri că trăim într-un rai juridic,
că nu există dosare fabricate, că
România nu a fost niciodată nevoită să
plătească amenzi la CEDO pentru
sentințe eronate și tratamente
preferențiale în Justiție, că procurorul
Negulescu nu există. Marea problemă
pe care au identificat-o atât
reprezentanții DNA, cât și președintele
României este legată de abuzul în
serviciu. 

Mita și primirea de foloase
necuvenite nu-s îndeajuns de
infracțiuni?!

O mare parte din discursul șefei
DNA a vizat dosarele privind
infracțiunile de abuz în serviciu. Un sfert
dintre cei trimiși în judecată de
subalternii lui Kovesi au ajuns în fața

instanței pentru abuz în serviciu.
Numărul lor și prejudiciile cumulate,
care au fost stabilite de DNA la 260 de
milioane de euro, sunt folosite de șefa
DNA ca argument în favoarea
menținerii acestei ilegalități ca
infracțiune. “Există acum o largă
dezbatere în societate despre abuzul în
serviciu. Curtea Constituțională nu a
dezincriminat abuzul în serviciu.
Infracțiunea de abuz în serviciu nu a
fost declarată neconstituțională, așa
cum se acreditează acum intens
această idee. A fost declarată
constituțională în măsura în care prin
sintagma „în mod defectuos“ se
înțelege „cu încălcarea legii“”, a precizat
Kovesi. Ea a arătat că instanțele au
aplicat această decizie interpretativă,
iar, din iunie 2016, au fost 71 de
persoane condamnate pentru abuz în
serviciu, pentru că au încălcat legea, și
15 persoane au fost achitate, reținându-
se că au încălcat doar Hotărâri de
Guvern, regulamente sau ordine
interne. În opinia lui Kovesi, în cele mai
multe dosare nu este vorba despre
simple greșeli, ci de abuzuri care
maschează primirea unei mite sau a
altui tip de folos necuvenit, în schimbul
unor manevre în achiziții publice sau în
plata unor comisioane pentru
contractele din Sănătate. Practic,
Kovesi nu este de acord cu
dezincriminarea abuzului în serviciu,
dar, pentru a arăta cât de grav este
fenomenul, simte nevoia de a îl asocia
cu infracțiuni de necontestat, cum ar fi
mita sau primirea de foloase
necuvenite, pentru pedepsirea cărora

legislația este deja una generoasă. 

Dezincriminarea - ca relaxare
legislativă, nu ca eliminare a unei
supralegiferări

La rândul lui, procurorul general al
României, Augustin Lazăr, a declarat că
relaxarea legislației pentru funcționarii
publici nu s-ar justifica în contextul în
care faptele comisie de aceștia nu scad.
De menționat aici că primirea de foloase
necuvenite și primirea de mită au fost
deja reținute în sarcina demnitarilor și
bugetarilor, aceste infracțiuni neputând fi
comise de un angajat al unei firme
private, iar abuzul fără comiterea uneia
din cele două fărădelegi de mai sus
poate fi catalogat drept contravenție și
sancționat disciplinar sau administrativ,
nu penal.

Și șeful CSM a simțit nevoia să
laude colegii de la DNA pentru activitate
și sistemul juridic în ansamblu, afirmând
că a judecat cauze de corupție în care a
dispus și achitări, însă niciodată nu a
judecat dosare fabricate. 

Previzibil ca de obicei, Klaus
Iohannis a vorbit rar și apăsat despre
legislația deficitară, care trebuie
amendată, a amintit de amplele proteste
pe marginea OUG 13, de românii lui din
stradă și a subliniat nevoia ca
modificarea Codului de procedură
penală și a legii grațierii să fie operată
după ample dezbateri transparente. De
asemenea, șeful statului și-a exprimat
încrederea că DNA și instituțiile din
acest domeniu vor juca un rol activ în
modificarea legislației.

Nu a fost 
bilanț DNA, 
ci campanie 

de incriminare 
a abuzului 
în serviciu

Klaus Iohannis a povestit la bilanțul DNA despre cum ar
trebui Guvernul și Parlamentul să modifice legislația penală

Pompierii de la ISU „Dobrogea“ au
intervenit joi dimineață, în jurul orei 9.00,
pentru scoaterea unei victime dintr-o
mașină distrusă într-un grav accident
rutier. Tragicul eveniment s-a petrecut pe
DN 38, între localitățile Techirghiol și
Movilița. La fața locului s-au deplasat și
polițiștii de la Rutieră, precum și medicii
de la Serviciul de Ambulanță Județean,
care, din păcate, nu au mai putut să
acorde ajutor victimei încarcerate,
deoarece aceasta a fost găsită decedată, cu traumatisme
extrem de grave la cap. Pompierii au intervenit cu o
autospecială de la Stația Tuzla pentru scoaterea pesoanei
din autoturism. Din primele informații, mașina a intrat în
peretele de beton al unui bazin de irigații dezafectat.
Impactul foarte puternic a făcut ca maşina să fie distrusă

aproape complet. Parbrizul şi
bateria de la motor ale maşinii
au fost găsite pe câmp.

CUM S-A PETRECUT
TRAGICUL EVENIMENT

Joi, 23 februarie, ora 09.11,
un bărbat, în vârstă de 71 de
ani, a condus un autoturism pe
DN 38, dinspre Movilița către

Techirghiol și ajungând la km 8+177, din cauza neadaptării
vitezei, a pierdut controlul asupra direcției, a părăsit partea
carosabilă prin dreapta și a intrat în coliziune cu un parapet
de beton. În urma accidentului a rezultat decesul la fața
locului al conducătorului auto. Polițiștii rutieri au întocmit un
dosar penal.

Grav accident rutier. A murit după impactul cu un parapet de beton

Fusese reţinut pentru
mită, dar a fost

achitat. Vezi despre
ce medic este vorba!

Fostul manager al Spitalului Municipal
Mangalia şi al Spitalului Clinic Judeţean de
Urgenţă Constanţa, dr. Ion Niculescu, a fost
achitat, în primă instanţă, pentru luare de
mită. Tot în această cauză a fost achitată şi
Marcela Alexoiu, asistent-şef la Spitalul
Mangalia, acuzată de complicitate la luare
de mită şi dare de mită.

Reamintim că dr. Niculescu, ginecolog
în cadrul unității sanitare din Mangalia, era
cercetat de procurorii Parchetului de pe
lângă Tribunalul Constanța sub acuzația de
luare de mită. Surse judiciare spun că dr.
Niculescu este învinuit că i-ar fi pretins unei
paciente din Băneasa suma de 350 de euro
pentru a-i face o operație de cezariană.
Potrivit oamenilor legii, o asistentă din cadrul
unității sanitare ar fi fost folosită ca
intermediar. Procurorii au organizat o
acțiune de flagrant și ar fi prins-o pe aceasta
în timp ce primea cei 350 de euro de la
aparținătorul femeii. Atât dr. Ion Niculescu,
cât și asistenta au fost reținuți, pe bază de
ordonanță, şi apoi puși de anchetatori sub
control judiciar. Potrivit surselor deja citate,
dr. Ion Niculescu a negat, în timpul
audierilor, toate acuzațiile ce îi sunt aduse.
Contactat telefonic de reporterii “Telegraf” la
vremea respectivă (30 iunie 2015 - n.r.), dr.
Ion Niculescu a declarat: “Eu nu am nicio
legătură cu această situație. Nici măcar nu
eram în spital când s-a întâmplat acest
lucru. Eu eram plecat când spun procurorii
că s-ar fi dat acei bani”.


